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Zápis z jednání pracovní skupiny EIZ – 08.04.2024, 8:30, MS Teams 
Zúčastnění 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Květnová schůzka proběhne fyzicky 21.05.2024 na VŠE v Praze. Pondělní termín (13.) se ruší a vše si povíme 

o týden později. 

 

Formulace potřeb VŠ knihoven pro ERMS/CELUS 
• Koordinátor: Barbora Katolická 

• Ve věci ERMS – ConsortiaManager vybrán, běží implementace, připravují se data na import a překlad 
rozhraní – témat ConsortiaManageru zařazeno i do akce „komunita komunitě“.  

Nástroj pro vzájemné informování o nakoupených/uvažovaných/zajímavých EIZ 
• Koordinátor: Barbora Kubátová 

• LPSuchá pošle návrh dvoukolového hlasování CzechELib spolu s prosbou o lepší adresář pro propojování 
institucí (aktuálně toto může do nižší míry suplovat ERMS, kde jsou přehledy kontaktů, ale je to spíše 
z nouze ctnost a výstřel do tmy, než jistota). Úkol trvá 

Zapojení členských institucí do přípravy transformačních smluv 
• Koordinátor: Lucie Panchártek Suchá 

• 05.04.2024 proběhlo setkání mikrotýmu nad budoucností 

• Výňatek ze zápisu (celý jako interní materiál k dispozici PS EIZ): 
o Knihovní komunitu by zajímalo, kam putují data z APC monitoringu, zda se z nich něco vyvozuje 

atd. (05.04.2024 předáno CEL jako podnět k promyšlení) 
o PS OS má k dispozici metodiky přidělování tokenů na jednotlivých VŠ  

• správné kontaktní místo, když PS EIZ bude něco takové potřebovat 
o Myšlenka „Desatero APC monitoringu“ - Jak dobře sebrat (a vyhodnotit?) APC monitoring 

• Příprava dokumentu probíhá ve spolupráci s PS OS, finální dokument vydat jako 
doporučení pod hlavičkou AKVŠ 

o Mikrotým Transformačních smlouvy transformovat v ad hoc schůzky „lidé napříč PS EIZ/OS 
zabývající se read&publish“, když vznikne tato potřeba 

• Nelze dublovat práci ve dvou skupinách 

• Jednoznačně tato potřeba vznikne pro hlasování a vyhodnocování nominací na 2026+ 

• Doporučení pro PS EIZ, resp. pro PS EIZ část zajímající se o TA: číst zápisy z PS OS 
o Obě PS mají možnost pozvat si tým CzechELib na jednání – má to smysl 
o Nadále je legitimní sdílet v PS EIZ zajímavé čtení o read&publish 

Lucie Panchártek Suchá UK  Barbora Kubátová UHK 

Miriam Vojtíšková UK  David Skoruša ČVUT 

Klaudia Kudličková ČVUT  Denis Škopan UK 

Jana Kratochvílová MENDELU  Lucie Janoušková MU 

Hana Světelská UK  Adéla Lorente ČZU 

Blanka Jankovská UP  Kristina Mikešová UPOL 

Tereza Ircingová VŠE  Barbora Katolická ZČU 

Andrea Kučerová VŠE  Šárka Kostecká OSU 

Eva Hladišová OSU  Vlastimil Krejčíř MU 

Lenka Bělohoubková VŠE  Ludvík Steiner TUL 

Dana Mazancová  MU  Helena Vorlová JČU 

Václav Šubrta VŠE 
 Martina Drabantová 

+ Martin Fasura v pozadí 
VUT 

https://www.akvs.cz/pracovni-skupiny/ps-os/zapisy-z-jednani/
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E-zdroje ve výuce – příklady dobré praxe 

• 17. dubna v čase od 9:30 do 12:30 (9:00 – 9:30 možnost se připojit a otestovat techniku) 

• Držíme si palce! 

• Těm, kteří zajišťují mluvčí, přijdou ještě pokyny; postupujte podle nich 

• Vznikne-li záznam, bude publikovaný na youtube kanálu AKVŠ, přístupové údaje u LPS 

• Zážitky, zkušenosti, vůbec zpětnou vazbu budeme řešit 21.05. 

 

Akce s CzechELib „komunita komunitě“ 
• Plánovaná 2025 (před VZ 2026+) 
• Jedná se o životaschopnou akci a formát, kterým chceme s CEL společně jít 
• Cílová skupina = správci EIZ z VŠ; správci EIZ z jiných ČI budou samozřejmě pozvaní, ale jádro budou tvořit 

VŠ (s tím souvisí výběr témat) 
 

Navržená témata  

Téma Speaker + komentář Call for action pro PS 

Jaký podíl využívanosti v agregátorských 
databázích tvoří OA obsah? Využití CELUS pro 
analýzu 

CzechELib ukáže. Pokud někdo CELUS 
pro analýzu používá (štítkování etc), 
bude vítán se svým výstupem 

ANO, hledáme INSTITUCI (či víc), 
která bude chtít sdílet své 
zkušenosti 

Zkušenosti s DDA/PDA EBA/UBCM 
DDA/PDA (nákup se spustí aktivitou uživatele)  
EBA/UBCM (nákup podle statistik využití) 

CzechELib k tomu má co říct, reálná 
zkušenost od nás vítaná 

ANO, hledáme INSTITUCI (či víc), 
která bude chtít sdílet své 
zkušenosti 

Životní cyklus e-zdroje před CEL - jak se vůbec 
dojde k nominaci. Posdílet, co se osvědčilo, jak to 
děláme 

Jednoznačně zkušenosti od nás, co se 
komu kde osvědčilo 

ANO, hledáme VÍC INSTITUCÍ, které 
budou chtít sdílet své zkušenosti 

Zvedání povědomí o EIZ na jednotlivých institucí, 
výzvy a úspěchy 

ČI (cca 4 - 6) 
ANO, hledáme VÍC INSTITUCÍ (4 - 6), 
které budou chtít sdílet své 
zkušenosti 

Stručný úvod do Seamles Access, FIM4L, ... Jirka Pavlík   

Co nového v COUNTER 5.1 (release 5.1 January 
2025) + jak se toto projeví v CELUS 

CzechELib   

Jak pracovat s Consortia Manager CzechELib   

Zahraniční konsorcia - jak to funguje jinde + ICOLC CzechELib/zahraniční host (?)   

Co by komunita ocenila od CEL, co CEL od 
komunity? 

CzechELib + PS EIZ, jak CEL tak my se 
musíme rozmyslet, co bychom chtěli, 
jestli je to do formátu přednášky 

ANO, musíme se rozmyslet nad 
formulací 

Životní cyklus e-zdroje v CEL - od nominace po SZZ CzechELib   

 

• Co nebudeme řešit 
o PNG – pořízení PNG nebude mít vliv na pořizování EIZ, prakticky jediný dopad pravděpodobně 

bude 1 centrální zapnutí v PNG/linkeru pro instituce, které kolekci předplácí a zároveň jsou 
v PNG, místo toho, aby každá z těch institucí hledala a zapínala tu samou kolekci. Sdílení EIZ na 
úroveň přístupu nebo společné balíky „PNG CEL EIZ“ nejsou reálné.) 

o OA problematiku do hlubších detailů – témata na setkání OA lidí 
o E-knihy a tištěné knihy na jedné hromadě – část obecenstva by nebyla cílová skupina pro zbytek 

dne (lze řešit mimo, bude-li zájem) 
o Základní funkcionality CELUS (pro nováčky záznam 2020 a prezentace z později) 

 

https://www.czechelib.cz/cs/367-zaznam-z-webinare-celus
https://www.czechelib.cz/default/files/download/id/411/vyhodnocovani-statistik-eiz-v-counter-5-a-vyuziti-systemu-celus-ii.pdf
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• Úkoly pro PS EIZ (do 21.05.2024) 
o Seznámit se s tématy a pohovoříme o nich na květnovém setkání, veskrze by všechna měla 

odpovídat tomu, co nás zajímá/mělo by zajímat, i když jsme původně nenavrhli 
o Rozmyslet si, zda má instituce k tématu co říct a bude na to mít odvahu (ano, bude) 
o Velká prosba směrem k menším VŠ – tohle je příležitost a vězte, že ty, co tam budou sedět, to 

bude zajímat. 
 

SciFinder walk-in users 
• SciFinder smluvně umožňuje využití walk-in usery – zároveň je ale dost obtížné se do SciFinderu jako 

walk-in dostat. 

• VUT řešení = zřízení Library-Walk-In usera bez vzdáleného přístupu, k dispozici „u pultu“, knihovna walk-
ina přihlásí 

• Library-Walk-In user je ve své podstatě test user účet s atributy, které zaručí přístup, ale nic víc. Kdo by 
potřeboval podobné řešení, obrátí se na VUT, kde poskytnou své přesné atributy, a s těmi pak na své IT. 

 

Fyzické setkání 
• 21.05.2024 VŠE v Praze, předběžně 10:00 – 15:30. Se začátkem pravděpodobně už hýbat nebudeme, 

konec může být pružný. 

• Možnosti, které nezazněly na setkání, ale lze si je promyslet 
o Neformální setkání před 
o Neformální setkání po 

• PS EIZ se shodla, že není třeba mít „nosné workshopové téma“ 

• Zcela určitě budeme řešit akci CzechELib - Komunita komunitě (úkol pro LPS – zkusit pozvat CzechELib) 

• Fyzické setkání je vhodné přesně na ty „brainstormingové“ věci, kdy na sebe máváme přes stůl – 
promyslete si, zda něco takového máte, ať tu možnost neprošvihneme. 

• Pozvání a pokyny přijdou v předstihu 
 

Další 
Statista 

• UPCE a ČZU nominovali na 2025 (+ další neVŠ instituce) – je možné, že se nepovede vejít se do limitu 
vyhrazené změny závazku a pak by bylo možné mít statistu až od 2026 

• Od distributora skutečně potvrzeno, že obsah 2023 – 2025 je o něco jiný (=menší), než v předchozím 
konsorciu 

 

PQ Dissertation and Theses – nekonečný příběh na pokračování 

• Pokud existuje lokální institucionální podúčet (jako má MU pro FF), pak nefunguje propojení 
s celoinstitucionálním WoS 

• Kromě pořízení přístupu je i možnost poskytování dat (svých prací) PQ 
o Nutno zasmluvnit (ČVUT již v nějaké podobě má, MU v dobrých rukou právníků) 
o I zde to není úplně bez zádrhelů – komercializace prací, včetně radosti jako, že instituce si jednu 

práci pořídit nemůže, ale fyzická osoba ano. 

https://www.czechelib.cz/default/files/download/id/652/cas-cas-2023plus-sla-20221220.pdf

